
Njål Petter Svensson 
 

00:00:09 Signe Sundt Rasmussen 

Njål Petter Svensson, takk for at du stiller opp for dette historieprosjektet. 

00:00:15 Signe Sundt Rasmussen 

Jeg skal ikke gå gjennom alle dine stillinger og verv. 

00:00:19 Signe Sundt Rasmussen 

Men jeg har lyst til. 

00:00:22 Signe Sundt Rasmussen 

Og og nevne at du ble æresmedlem i Norsk sosionom forbund, og du er æresmedlem i 

fellesorganisasjonen. 

00:00:31 Signe Sundt Rasmussen 

FO. 

00:00:34 Signe Sundt Rasmussen 

Og II 1989 fikk du pioners statuetten? 

00:00:42 Signe Sundt Rasmussen 

Den tyngste æresbevisningen man kan få i lo. 

00:00:47 Signe Sundt Rasmussen 

Og i totusenogåtte fikk du ærespris fra landsforeningen for utekontakter. 

00:00:56 Signe Sundt Rasmussen 

Men det jeg har lyst til. Jeg skal ikke dvele med dette nå, men jeg har lyst til å gå tilbake til det hele. 

Hvordan det begynte? Du begynte på sosialskolen i 1967. 

00:01:05 Signe Sundt Rasmussen 

Og hvordan kom det til at du valgte det den veien? 

00:01:09 Njål Petter Svensson 

Jo det var fordi at det vil si det er sånn tilfeldigheter da jeg havner jo en far som drev en stålindustri 

nede i Vestfold. 

00:01:19 Njål Petter Svensson 

Han hadde jo lyst til at jeg skulle gå inn i den og bli med å bistå han i det arbeidet, så jeg var der nede 

en periode etter gymnaset. 

00:01:28 Njål Petter Svensson 

Og da fant jeg ut at det var. 



00:01:30 Njål Petter Svensson 

Ikke noe for. 

00:01:30 Njål Petter Svensson 

Meg ikke kunne jeg ikke bare kunne jeg utdanne meg som ingeniør og ikke var spesielt interessert i 

økonomiske forhold, så da tenkte jeg at nå gjør jeg noe helt annet, og da hadde jeg vel hatt fått en 

sånn litt sånn tenning på på på litt sånn sosialt arbeid og frivillig sosialt arbeid og den slags via og 

være aktiv i en ungdomsklubb. 

00:01:57 Njål Petter Svensson 

Og så. 

00:01:59 Njål Petter Svensson 

Du rita jeg til? 

00:02:02 Njål Petter Svensson 

Andreas grasmo, som var generalsekretær for Oslo indremisjon. Det som er dag er Kirkens Bymisjon. 

00:02:09 Njål Petter Svensson 

Og så bare fortalte at jeg hadde lyst til å prøve meg i sosialt arbeid. 

00:02:15 Njål Petter Svensson 

Og så ja og det og av en eller annen grunn, så tente han på det, så han la lagde en sosial 

assistentstilling for meg på hotell gjennomtrekk. 

00:02:27 Njål Petter Svensson 

Som det da. 

00:02:28 Njål Petter Svensson 

Het som var den laveste lavterskel institusjonen for. 

00:02:34 Njål Petter Svensson 

For alkoholiserte og hjemløse menn i Oslo. 

00:02:37 Signe Sundt Rasmussen 

Ja, hva, hva? Hva var hotellet gjennom trygt? 

00:02:39 Njål Petter Svensson 

Det var en det var et. 

00:02:41 Njål Petter Svensson 

Holdt på å si infra gata lavterskel du skulle få lov å være der i 2 3 4 dager derfor det heter 

gjennomtrekk og så skulle du sluses videre. 

00:02:52 Njål Petter Svensson 

Så sånn begynte det. 



00:02:54 Njål Petter Svensson 

Med sosialt arbeid, å si og det og. 

00:02:58 Njål Petter Svensson 

Og da er jeg. 

00:03:00 Njål Petter Svensson 

Da jeg hadde. 

00:03:01 Njål Petter Svensson 

Jobbet der en stund, så fant jeg tatt dette likte jeg veldig godt, og da var det litt sånn. 

00:03:06 Njål Petter Svensson 

Valget mellom å å søke sosialskolen eller å begynne å studere psykologi som jeg også hadde tenkt 

på. Men så slang jeg inn en søknad og sosialskolen, og så kommer jeg inn og så så det var åpningen. 

00:03:20 Njål Petter Svensson 

Og så må jeg nok si at jeg ble løftet veldig i en veldig spesiell tid podel gjennomtenkt, for da var det 

jo gro harlem Brundtland, per Sundby, odd Steffen dalgard, Robert og greenbelt. 

00:03:33 Njål Petter Svensson 

Alle unge fremadstormende leger som drev en prosjekt og undersøkte løsgjengerne som det ble da 

kalt det og deres bakgrunn. 

00:03:44 Njål Petter Svensson 

Og så dro de meg med som på en måte like på de. Det synes jeg var veldig fint. 

00:03:50 Njål Petter Svensson 

Ble tatt med på like fot. 

00:03:52 Njål Petter Svensson 

Og det førte jo til at jeg at jeg skrev noen bøker sammen med per Sundby etterpå, så det var, og det 

ble jo et veldig løft i forhold til å komme inn på sosialskolen. 

00:04:04 Njål Petter Svensson 

Så det er bare begynnelsen? 

00:04:05 Signe Sundt Rasmussen 

Ja ja, det var en pionértid for løsgjengerloven ble opphevet det da? Ja. 

00:04:11 Njål Petter Svensson 

Vi vi skrev. 

00:04:12 Njål Petter Svensson 



Jo, vi skrev jo blant annet et en sånn liten bok for sosialdepartementet som het løsninger, 

løsgjengerne, en skjønnhetsflekk på på velferdssamfunnet og den ble dratt inn i diskusjonen om 

malpe løsninger. Loven. 

00:04:35 Signe Sundt Rasmussen 

Ja så ble det sosialskolen ja, og der engasjerte du deg også? Ja, i blant annet til noe som het 

fellesrådet for sosialskolen, studenter, hva slags organ? Hva er det? 

00:04:46 Njål Petter Svensson 

Fellesråd for sosialskolen. 

00:04:48 Njål Petter Svensson 

Studenter altså 1 1 1 1 sammenslutning av studentene i hvert på hver sosialskolen, Stavanger, 

Trondheim og Oslo det var det som var den gang. 

00:05:01 Njål Petter Svensson 

Og og de hadde en sånn felles hvor hvor elev elevrådslederne som det het den gangen kom sammen 

i fellesrådet, og så valgte de en leder, og det var da meg så jeg ble valgt som leder av det det 

fellesrådet og fikk sånne engasjementet i sosialt arbeid og i utdanningspolitikken, og i og i 

sosialpolitikken, ikke minst styrket gjennom det arbeidet. 

00:05:31 Signe Sundt Rasmussen 

Så det engasjerte dere i disse spørsmålene, ja, dere som var studenter. 

00:05:35 Njål Petter Svensson 

Ja, det var det var en periode. Vet du syvogseksti til 70 åtteogseksti opprøret og det hele og all 

aktiviteten på på universitetene og høyskolen og den skolen jeg gikk på. Den var nok relativt 

tradisjonell konservativ skole, men nå har jo norske kvinners nasjonalråd. 

00:05:36 Signe Sundt Rasmussen 

På den tiden. 

00:06:00 Njål Petter Svensson 

Så det der ble krasjet enda større. Ja. 

00:06:05 Signe Sundt Rasmussen 

Andre steder, men så etter skolen da du var ferdig nittensytti, hvor gikk veien da? 

00:06:12 Njål Petter Svensson 

Da gikk veien direkte til uteseksjon la opp, for jeg hadde jo noen flere tilbud, men jeg var uteseksjon 

som var inntrykk var interessert da, så da begynte jeg som som holdt på å si sånn medarbeider og 

målsøkende virksomhet. 

00:06:31 Njål Petter Svensson 

I uteseksjonen, og det synes jeg var veldig meningsfylt, og det ble jo preget veldig mye av hele min. 

00:06:38 Njål Petter Svensson 



Det ble preget på. 

00:06:39 Njål Petter Svensson 

Hele veldig mye av min senere karriere. 

00:06:42 Njål Petter Svensson 

Den den tiden er uteseksjon, og det som jeg, det som jeg fikk for meg da veldig klart, det var jo at. 

00:06:52 Njål Petter Svensson 

Ja, man kommer tidlig inn for det, altså noen ganger så er det jo altfor seint, men å komme tidlig inn 

og bryte en en. 

00:07:03 Njål Petter Svensson 

En negativ utvikling. Det var det vi hadde som det var erfarte noen av oss som veldig viktig, og det 

ble liksom en sånn. Skal vi si en sånn? 

00:07:18 Njål Petter Svensson 

Ledestjerne for mitt engasjement senere. Jeg var jo da med i nittenåtti, så var jeg en del av det 

offentlige utvalget som skrev nou syv og 30 tror jeg ned og oppsøkende virke. 

00:07:31 Njål Petter Svensson 

Og da, og det ble jo liksom Bibelen for de oppsøkende virksomhetene i Norge. Og senere så har jeg i 

totusenogtre. 

00:07:40 Njål Petter Svensson 

Så skrev jo en bok for europarådet om outrage uk blant unge stoffmisbrukere og unge marginalt 

folk, og det ble liksom det var for å løfte opp tidlig intervensjon og det å komme også som en sånn 

reaksjon på hele det der. 

00:08:00 Njål Petter Svensson 

Skal vi si utviklingen innen rusomsorgen med en 20 fokuserte tyngre og tyngre, og altså på de tyngre 

og tyngre med metadon og med lavterskeltilbud og og så om man glemte man jo, eller man synes 

det var for vanskelig med disse ungdommene som ofte var avvisende og vanskelig og nå frem til så. 

Men men det ble en bevarende diskusjon II europarådet eller sekretariatet der da som førte til at de 

mente at de også. 

00:08:32 Njål Petter Svensson 

Måtte få en. 

00:08:33 Njål Petter Svensson 

2 kom oppsøkende virksomhet med tidlig intervensjons perspektivene, så det skrev jeg også da. 

00:08:40 Signe Sundt Rasmussen 

Hva vil du si? Kjennetegnet ungdommene på den tiden. 

00:08:43 Njål Petter Svensson 



På hvilken tid tenker vi på gal? 

00:08:44 Signe Sundt Rasmussen 

Ja, det tenker på når du når du startet her og dere begynte å jobbe, og som du sier oppsøkende var 

innebar det. 

00:08:50 Njål Petter Svensson 

Ja, det innebærer å gå ut på gata og ta kontakt med dem, eller de hadde de kom til natthjemmet og 

så tok du kontakt med dem der. 

00:08:58 Njål Petter Svensson 

Men de var jo. Det er altså ungdommene var ikke noe veldig forskjellig fra de ungdommene. 

00:09:04 Njål Petter Svensson 

I dag det var, men det var. 

00:09:05 Njål Petter Svensson 

Det var litt rufsete, og det liv var litt sånn i opposisjon. Det var det. Det kan man ikke si at 

nødvendigvis prege Dagens ungdom. Noen av de også det jeg husker var at. 

00:09:19 Njål Petter Svensson 

I slottsparken, så var det i begynnelsen. Så var det en del som holdt på å si. 

00:09:24 Njål Petter Svensson 

Som jeg pleide å si. 

00:09:25 Njål Petter Svensson 

De tok seg en et års pause fra fra studiene og satte seg i slottsparken og blåste hasj. Det var liksom 

litt av begynnelsen. 

00:09:36 Njål Petter Svensson 

Det var selvfølgelig ikke hele bildet, men var litt av begynnelsen etter noen år så ble det mer og mer 

preg av at det var. 

00:09:42 Njål Petter Svensson 

Folk med tung sosial bakgrunn. 

00:09:45 Njål Petter Svensson 

Og det var jo også det. Det var jo også klar over på også fra hotellet gjennomtrekk i den tida. 

00:09:51 Njål Petter Svensson 

Men du jobbet med de alkoholiserte der gir den undersøkelsen jeg nevnte så var det viktig inn på 

bakgrunnen, og da var det veldig mye barnevernsbakgrunn og oppløste familier og tunge rusmidler, 

rusbruk og psykiatri blant disse disse foreldre, så det ser jeg alltid vært, men altså rusproblematikken 

kan jo og kan du ramme alle? 

00:10:14 Njål Petter Svensson 



Men disse, det er en del som er mer utsatt enn andre, og det er det. 

00:10:19 Njål Petter Svensson 

Det er det preget etter hvert ut seksjon synes jeg det det de ungdommene vi fikk der, og det synes 

jeg er preget helt fram til i dag. 

00:10:29 Signe Sundt Rasmussen 

Når du sier driver oppsøkende virksomhet var innebar det altså. Hvordan jobbet dere? 

00:10:34 Njål Petter Svensson 

Ikke det var alt mulig fra a fra a ja altså, det var jo en vi gikk på gata. 

00:10:44 Njål Petter Svensson 

Det var i så jo etter ungdom som ikke som ikke hørte hjemme der for å si det på den måten, altså 

ungdom som har var unge gutter og unge jenter som var i ferd med å gli inn i noen. 

00:10:56 Njål Petter Svensson 

Miljøer, så gikk vi inn inn i utviklingen der. Så gikk vi på slottsparken og og hadde det samme blikket 

måtte vi ha kontakt med de som var faste kunder da eller faste faste polarisert II, altså mer 

permanent i slottsparken. 

00:11:15 Njål Petter Svensson 

Så gir vi kvinner via de eldre der og fikk kontakt med rygg. 

00:11:20 Njål Petter Svensson 

Og så var det, husker jeg, at vi drev oppsøkende virksomhet nede på båt og land i det der i nærheten 

av der, hvor hvor. 

00:11:32 Njål Petter Svensson 

De nå i den målet, er det? 

00:11:36 Njål Petter Svensson 

Den er. 

00:11:38 Njål Petter Svensson 

Hva heter det den? Det er det det den den er ikke plata, men det er å være nei. Ja på et sted å være 

heter den. 

00:11:47 Njål Petter Svensson 

Gangen, men det er noe er den der. 

00:11:50 Njål Petter Svensson 

Konserter det å ja, Oslo ja Oslo Spektrum ja i det området der så der var det blant annet noen gamle 

hus og i de gamle husene så var. 

00:11:54 Signe Sundt Rasmussen 



Nå stikk du. 

00:11:56 Njål Petter Svensson 

Takk for det. 

00:12:03 Njål Petter Svensson 

Det en del. 

00:12:05 Njål Petter Svensson 

Slitne ungdommer som hadde tatt bolig og okkupert. 

00:12:11 Njål Petter Svensson 

Så gikk vi der også, og så. 

00:12:12 Njål Petter Svensson 

Et sted å være. 

00:12:14 Njål Petter Svensson 

Som også ble et sånt sted hvor hvor du samlet seg en del både litt sånn marginale ungdommer og en 

del aktivisere aktiv. 

00:12:24 Njål Petter Svensson 

Aktivistiske studenter. 

00:12:26 Signe Sundt Rasmussen 

Ja, jeg har hørt fortalte at dere også gikk jevnt til ungdommens foreldre. 

00:12:34 Njål Petter Svensson 

Det gjorde vi. 

00:12:35 Signe Sundt Rasmussen 

Og hva, hva? Hva ville dere med det? Hva skjedde da når dere kom? 

00:12:40 Njål Petter Svensson 

Der det fremdeles var noen? 

00:12:43 Njål Petter Svensson 

Jeg holdt på å si noen relasjoner mellom den unge og eller foreldrene. Det fant vi nå ut av om det var 

noe vits i, men i den grad du vi hadde rømt hjemmefra eller hadde noe uoppgjort hjemme og i 

tenkte at her er det uansett bra at man tar en prat med foreldrene, så prøvde vi å motivere. 

00:13:04 Njål Petter Svensson 

Også unge til å bli til å reise hjem, og da holder vi tilbud om å bli med dem, og noen ganger så så. 

00:13:18 Njål Petter Svensson 



Ja, ofte gikk det sånn at vi ble med hjem, og noen ganger gikk det veldig bra. Jeg husker e det er en 

situasjon jeg aldri kommer til å glemme. Det er at jeg sto i et en heis IIIII, en offentlig hus i Oslo 

sentrum, og i den heisen står det en eldre dame og står og ser på meg. 

00:13:44 Njål Petter Svensson 

Og så sier. 

00:13:45 Njål Petter Svensson 

Hun, ja, du kjenner ikke meg igjen. 

00:13:49 Njål Petter Svensson 

Nei ser jeg inn mot innrømme at jeg kjente ikke henne igjen. Jo, det. Hun husket meg veldig godt, for 

det var jeg og en kollega som hadde vært hjemme med den 14 år gamle datteren. 

00:14:00 Njål Petter Svensson 

Og så sa hun, hvor det var hen, og det var i Oslo vest et sted. Da husket jeg, hvor det da husket jeg 

situasjonen. Og så sa hun følgende, og det var den det møtet. 

00:14:10 Njål Petter Svensson 

Som forandret livet vårt, hele familien, den dattera vår, nå av en ung nylig tatt en embetseksamen 

og og alt har begynt å gå bra. Og så sa hun. Og så tenk vi hadde gått III. 

00:14:26 Njål Petter Svensson 

Toy terapi i barne og ungdomspsykiatrien i flere år. 

00:14:31 Njål Petter Svensson 

Og da tenkte jeg, hva er det er vi nå tryllekunstneren? Det tror jeg ikke, men vi kommer inn på et 

spesielt sårbart situasjon og med far og mor i pyjamas og og og jenta. 

00:14:42 Njål Petter Svensson 

Og så sitter vi og og spiller litt ball med dem. Og ene er litt foreldrefora svar. Den andre er for jenta, 

og så får vi det til. Det var noen ganger, så opplevde vi noen sånne situa. 

00:14:56 Njål Petter Svensson 

Kroner og det er noe det var noe av det som jeg følte var veldig skjellsettende erfarne i forhold til. 

Hva skal denne oppsøkende virksomheten drives? 

00:15:06 Njål Petter Svensson 

En ting er liksom alminnelig oppsøkende virksomhet i forhold til den alminnelige ungdomsgruppa, og 

så er det oppsøkende virksomhet. Sånn som man ser i dag på de aller tyngste narkomane. 

00:15:17 Njål Petter Svensson 

Men så var det denne for å komme inn på et tidspunkt hvor det er mulig å snu en sitt. 

00:15:23 Njål Petter Svensson 

Så det har vært ledestjernen i forhold til en, og det var det jeg. 



00:15:27 Njål Petter Svensson 

Syntes var viktig. 

00:15:28 Njål Petter Svensson 

I dette i det noe oppsøkende virksomheten, og det er det da. Det var det vi også la vekt på i denne 

NOU en. Syvogtredve som kommer i 80 og som førte til en veldig vekst i auto kontakter rundt i 

landet, og det har vært det har vært det perspektivet som har vært noen drevet etter fram. 

00:15:51 Signe Sundt Rasmussen 

Ja, du blir etterhvert leder av uteseksjonen også, og var det i en årrekke ikke en årrekke. 

00:15:55 Njål Petter Svensson 

Hei, ikke noe leke. Nei, jeg var leder et knappe 2 års tid før, så ble bedt av karl evang og Fredrik 

melby, helsedirektøren og statiske og gjøre noe med barne og ungdomspsykiatrien i Oslo. 

00:16:13 Signe Sundt Rasmussen 

Hva innebar det var den der het du koordinator for barn og ungdomspsykiatrien i Oslo. Hva var 

innebar den stil? 

00:16:20 Njål Petter Svensson 

Ja den stillingen innebar et eller annet som så administrativt ansvar for hele barne og 

ungdomspsykiatrien. Men det var jo for å si littegrann om bakgrunnen, fordi at barne og 

ungdomspsykiatrien ble den gang som nå. 

00:16:35 Njål Petter Svensson 

Dessverre oppfattet så ikke bidra sterkt nok i forhold til barnevernet som multi problem for familier 

og så videre. Og sånn og den gangen var alle institusjonene på mot vest, og problemene var veldig 

ofte mot øst eller nord. 

00:16:50 Njål Petter Svensson 

Og det var ikke de strixen delt sånn at de tok akkurat de de de ville. 

00:16:58 Njål Petter Svensson 

Booket opp de pasientene de ville og interessert seg for, og da var det jo selvfølgelig, men da ble det 

jo lett at det ble pasienter som kunne bare banalisere sin problemstilling. Siden du har den 

tradisjonelle psykoanalytiske bakgrunnen for for hele hele barnet psykia. 

00:17:20 Njål Petter Svensson 

Så da hadde da var det faktisk slik at jeg mener at Fredrik melby sa at det er karl evang mener nå at 

man må gjøre noe med barn og ungdomspsykiatrien i Oslo får sånn at det blir et mer likelig tilbud til 

hele befolkningen, så det var liksom hovedoppdraget mitt og omorganisere den sånn at du du fikk 

altså hver hver institusjon fikk ansvar for et bestemt område i Oslo. 

00:17:50 Njål Petter Svensson 

Så det var det og så. 

00:17:51 Njål Petter Svensson 



Langt du vil lokale kontaktutvalget. 

00:17:53 Njål Petter Svensson 

I hver bydel. 

00:17:55 Njål Petter Svensson 

Sånn at vi? 

00:17:56 Njål Petter Svensson 

Drømer helsestasjonen, helsesøstre skole og sosialtjenesten og barnevernet innen hver bydel til et 

samvær med barne og ungdomspsykiatrien. 

00:18:08 Njål Petter Svensson 

Så det var en veldig, veldig spennende tid. Må jeg si? Og så begynte så kom, så kom et år etter at jeg 

hadde startet opp, så kom hele den psykisk helsevern komiteen. 

00:18:21 Njål Petter Svensson 

I Oslo, så da ble det gjort tilsvarende med voksenpsykiatri, så jeg har blitt dratt inn i det også. 

00:18:27 Signe Sundt Rasmussen 

Mm du nevnte karl eva og i jubileumsboken for uteseksjonen så står det at uteseksjonen var gullegg 

til karl evald. 

00:18:37 Signe Sundt Rasmussen 

Har du noen kommentarer til det? Nei, nei, men du hadde kontakt med karl evang også. Ja, og han 

var interessert i det dere holdt på med. 

00:18:45 Njål Petter Svensson 

Ja ja ja. 

00:18:47 Njål Petter Svensson 

Men akkurat det med å nevne gulvlegger det. Det har jeg ikke noe forhold til, men jeg kan tenke meg 

at han synes at det var veldig spennende. 

00:18:56 Njål Petter Svensson 

Ja han var jo han. Han var jo altså karl evang hadde jo mange mange år skrevet bøker etter bøker og 

innstilt på på som var knyttet til en gamle opplevelsen av narkomani og narkomane og den 

medisinske modellen. 

00:19:16 Njål Petter Svensson 

Og så kommer den med ungdomsproblematikk, men da seilende seilende over Atlanteren for å si 

det sånn fra å etter å ha et. 

00:19:26 Njål Petter Svensson 

Starter California og så kommer du over liksom til Norge og til Europa, så. 

00:19:32 Njål Petter Svensson 



Og og da var han opptatt av. 

00:19:34 Njål Petter Svensson 

Det må jeg si at det var en imponerende vann. Han var jo opptatt av at det av det han hadde skrevet 

om narkomani ikke nødvendigvis var helt patent i morgen til en ungdoms problematikken, så han var 

veldig opptatt av det at for det første. 

00:19:50 Njål Petter Svensson 

At han kunne forandre. 

00:19:51 Njål Petter Svensson 

Seg og han var veldig opptatt av, sa han. 

00:19:53 Njål Petter Svensson 

Han ba om meg om å å reise over til California, så jeg var der i 8 uker sammen med en annen 

medarbeider flaut sex. 

00:20:00 Njål Petter Svensson 

Om vi studerte, vi skulle studere. 

00:20:05 Njål Petter Svensson 

Narkotikaproblemene og lært ta lærdom der så vi om vi var på nm sendte National Institute on drug 

abuse education, som var liksom en høytstående utdanningssted i usa. 

00:20:21 Njål Petter Svensson 

Innenfor dette feltet. 

00:20:23 Njål Petter Svensson 

Så vi ble tatt godt vare på. 

00:20:33 Signe Sundt Rasmussen 

Etter hvert så. 

00:20:34 Signe Sundt Rasmussen 

Engasjerte det også i Norsk sosionom forbund og ble leder der og og det ble redaktør av tidsskriftet 

sosionomen. 

00:20:46 Signe Sundt Rasmussen 

Og for fartøy som var. 

00:20:47 Signe Sundt Rasmussen 

Det viktig for Norsk sosionom forbund i den tiden du var engasjert der. 

00:20:53 Njål Petter Svensson 

Ja, det var jo egentlig alltid som er i dag også, men jeg tror det. Det var vel en annen, altså det jeg 

var. Jeg var leder fra nittenfireogsytti til drøye syvogsytti altså. 



00:21:02 Njål Petter Svensson 

I 2 perioder. 

00:21:08 Njål Petter Svensson 

Og den gangen så var det jo et. Var det et veldig skal vi si voktende politisk bevissthet. 

00:21:16 Njål Petter Svensson 

Så den politiske amendola var aldri langt unna, og det var veldig, og du fikk hele den der. Det var ikke 

bare sånn opp og si konservative mot radikale, men du fikk hele den splittelsen på venstresiden også 

mellom AKP og sv og sosialdemokrater og alle som har varer med den tiden synes jo det var en. 

00:21:38 Njål Petter Svensson 

De holdt på å si 1 1 1 virkelig virkelig utfordrende tid for å si det veldig pent og forsiktig. Og det var 

sterke motsigelser II. 

00:21:53 Njål Petter Svensson 

Mellom de forskjellige gruppene innenfor Norsk sosionomen, og jeg måtte spy bidra med å prøve å 

holde dette samme. 

00:22:00 Njål Petter Svensson 

Og det var det var. Det var ikke lett bestandig for å si det sånn, men men det gikk jo på et vis og det 

som man kan si i ettertid var jo at det den politiske agendaen tok overhånd i forhold til det vi skulle 

ha vært opptatt av. 

00:22:19 Njål Petter Svensson 

Kanskje det faglige utviklingen av faget vårt og være engasjert i mer sånn holdt på å si alminnelig 

sosialpolitiske spørsmål. Det ble altfor mye storpolitikk. 

00:22:31 Njål Petter Svensson 

Dratt inn i det, men ellers så synes jeg det var en veldig spennende tid. 

00:22:36 Njål Petter Svensson 

Og jeg savner, jeg savner det samme engasjementet. 

00:22:42 Njål Petter Svensson 

IIII holdt på å si i blant yngre sosialarbeidere i dag. 

00:22:48 Njål Petter Svensson 

Så det var. 

00:22:50 Njål Petter Svensson 

Og så. 

00:22:53 Njål Petter Svensson 

Ja jeg, jeg ble jo valgt inn II forbundsstyret mens jeg var student, og så ble det jo en del motsigelser 

innad i forbundet. 



00:23:06 Njål Petter Svensson 

Og så blir det til at jeg overtok som leder da med tidligere sosial justisminister, og den er dørum som 

nestleder, så. 

00:23:22 Signe Sundt Rasmussen 

I nittenåtti, så kom det en bok som het barn uten tilhørighet. 

00:23:28 Signe Sundt Rasmussen 

Og i introduksjonen i den boka så skriver nils kristi. 

00:23:33 Signe Sundt Rasmussen 

Denne boka bør du avgjort ikke lese. 

00:23:37 Signe Sundt Rasmussen 

Han kaller den et skrik. Hva ville du med boka? 

00:23:42 Njål Petter Svensson 

Ja altså det var jo det var jo slik at. 

00:23:48 Njål Petter Svensson 

Den den baserte seg på en undersøkelse. Jeg foretok og den undersøkelsen den den kom. Den 

begynte jo allerede den gangen. 

00:23:57 Njål Petter Svensson 

Jeg var koordinator for barne og ungdomspsykiatrien med å med å nå. 

00:24:03 Njål Petter Svensson 

Må vi se. 

00:24:03 Njål Petter Svensson 

På hva er det, hva er? Hvorfor er? 

00:24:06 Njål Petter Svensson 

Det noen vi ikke aldri nådd fram til. 

00:24:10 Njål Petter Svensson 

Og og da ble jeg litt opptatt av noe, og så så gikk jeg oppe på det instituttet for Høyre. Sånn som 

momentane sa jeg hadde tid. 

00:24:19 Njål Petter Svensson 

Og og da hadde da tenkte jeg jeg gjør en undersøkelse på de aller tyngste barnevernsungdom 

klientene vi har, så vi fikk et utvalg av dem, og de hadde en livstid på barnet. Det var i gangen var det 

barnevernskontoret i Oslo og en liste på på disse såkalte hjemløse gatebarna som de kalte det som 

også var registrert IIII barnevernet. 

00:24:49 Njål Petter Svensson 



Og så gikk jeg gjennom hele deres historie fra A til å fra fødsel til dags. 

00:24:56 Njål Petter Svensson 

På 2 og så opplevde jeg at de har jo blitt flytta på og flytta på og flytta på. De har vel aldri fått festet 

seg ordentlig? 

00:25:06 Njål Petter Svensson 

De var. De hadde mange av. De hadde en veldig vanskelig familiebakgrunn, men så kommer 

barnevernet inn, og så kan hun si at holdt på å si. Da blir det nærmest mishandling i offentlig regi. 

00:25:19 Signe Sundt Rasmussen 

Helt til du si flytta på mener fra institusjon til institusjon. 

00:25:19 Njål Petter Svensson 

Ikke det at. 

00:25:21 Njål Petter Svensson 

Fra fra hjem til institusjon, fra institusjon til fosterhjem. Tilbake til hjem altså, jeg tror jeg kom på. 

00:25:22 Signe Sundt Rasmussen 

Eller hva? 

00:25:32 Njål Petter Svensson 

At noen av dem hadde opptil 30 flyttinger. 

00:25:37 Njål Petter Svensson 

Og det var e. 

00:25:39 Njål Petter Svensson 

Det var veldig mye, og det og det ble da. Jeg var jo senere også leder av Europa, altså. Jeg var i 

Europa president i for EF dobbelt som er den internasjonale, og da jobbet jeg også med en gruppe 

for å se på i forhold til. 

00:25:58 Njål Petter Svensson 

I forhold til ba. 

00:26:00 Njål Petter Svensson 

Barnevern og som som organisasjonens innspill til fn arbeidet om en ny barnekonvensjon. Så da 

ledet jeg en gruppe med en fra Afrika, én fra Australia, en fra sydamerika, en fra Nord Amerika og 

meg fra Europa. 

00:26:17 Njål Petter Svensson 

Og så. 

00:26:18 Njål Petter Svensson 



Og og jeg må si at når vi skal hadde det som barnevern som tema, så var det ikke lett å finne en 

forening hos noen som forener oss, fordi at det var veldig var veldig store kulturelle forskjeller og 

stor spredning. 

00:26:33 Njål Petter Svensson 

Men det var jo interessant. Det var det man var enige om. Det var at det verste man kunne gjøre var 

å flytte unger flere ganger. Var ikke det at det var flytta? 

00:26:44 Njål Petter Svensson 

En gang, men det det en del av disse ungene ble flyttet og flyttet flytta, og da får du ha alltid nytt 

oppbrudd og nye, og det finner man også ofte blant de tyngste rusmisbrukerne. Har det en sånn 

bakgrunn? 

00:26:59 Signe Sundt Rasmussen 

Hvordan ble boka mottatt synes? 

00:27:01 Njål Petter Svensson 

Du den ble mottatt veldig. Den ble helt overveldende. Det ble jo så mye. Den ble trykket opp flere 

øye oppdrag. 

00:27:10 Njål Petter Svensson 

Den ble fikk jo en stor. Den ble jo. 

00:27:12 Njål Petter Svensson 

Med og og satte. 

00:27:14 Njål Petter Svensson 

En dagsorden for en ny barneverns diskusjon i Norge. 

00:27:19 Njål Petter Svensson 

Så, og det var sånn, og det var 2 av dem ble husker husker. Det var 2 x 1. Jeg husker ikke hvem hvilke 

stortingsrepresentanter som sa det, men jeg husker i hvert fall i 2 debatter i Stortinget. 

00:27:31 Njål Petter Svensson 

Så viste det til denne boka og sa at alt dette må aldri skje mer i Norge. Dessverre er jo det skjedd. 

Det er gang på gang så det. Det er ikke noe blitt. 

00:27:42 Njål Petter Svensson 

Noe bedre, men men. 

00:27:44 Njål Petter Svensson 

Hun fikk jo da en stor oppmerksomhet. 

00:27:51 Signe Sundt Rasmussen 



I totusenogsju så startet et prosjekt som het ungdom i svevet, som var et samarbeid med 

fylkesmannen II Nordland, og jeg har latt meg fortelle av representanten fra fylkesmannen at du var 

en av initiativtakerne og pådriver for å få det til. Hva var dette ungdom i svevet? 

00:28:14 Njål Petter Svensson 

Du, det var den det var det altså det er det det la oss si det så. 

00:28:20 Njål Petter Svensson 

Målgruppen var den samme gruppen som vi har hatt i hele tida, altså de som er i ferd med å glippe 

ut. 

00:28:26 Njål Petter Svensson 

Og, og da hadde vi også et økende frafall fra videregående skole som har man oppmerksom på det 

også. Og så da var det jo sånn at vi via en del omorganiseringer blant annet nedleggelse av rusmidler 

direktoratet, så var jeg blitt overført til sosial og Helsedirektoratet og der og så kommer hele den nav 

reformen. 

00:28:50 Njål Petter Svensson 

Og da sa jeg om hvordan holdt på å si det som vi kaller sosialt arbeid, ikke nødvendigvis vår prioritet 

nummer en. 

00:28:59 Njål Petter Svensson 

Og da tenkte jeg at å istedenfor å å begynne å løfte opp sosialt arbeid, så løfter vi opp en gruppe 

som alle må være enige om at vi gjør noe med nemlig ung. 

00:29:12 Njål Petter Svensson 

Ja, og så fikk jeg altså faktisk gjennomslag for at man skulle gjøre stort prosjekt IIIII. 

00:29:22 Njål Petter Svensson 

I arbeids og velferdsdirektoratet og og det passet jo da, fordi at det kom jo da med initiativ fra 

Nordland, hvor nord treet jenter veldig godt skolerte. Sosialarbeidere og forskere hadde fått med 

seg fylkesmannen på å sette i gang et prosjekt. 

00:29:46 Njål Petter Svensson 

Og det prosjektet må jeg si at det er noe av mais i seg veldig mye spennende, men det prosjektet er 

kanskje det mest spennende av vært med på, for der var det da var det altså 9 kommuner i 

Nordland. 

00:29:59 Njål Petter Svensson 

Som ble med på det prosjektet, og alle satte at vi. 

00:30:03 Njål Petter Svensson 

Skal gjøre noe med den? 

00:30:04 Njål Petter Svensson 

Marginale litt rufsete ungdom i faresonen. 



00:30:07 Njål Petter Svensson 

De kalte det ungdom i svev. 

00:30:09 Njål Petter Svensson 

Det likte de veldig. 

00:30:10 Njål Petter Svensson 

Varmt og så og da og og sa det ble et prosjekt hvor det da det ble en veldig god samhandling 

mellom, skal vi si at jeg representerte arbeids og velferdsdirektoratet. Jeg var veldig mye lunt der 

oppe hele tida. 

00:30:25 Njål Petter Svensson 

Eller hele den perioden, og så ble det veldig nær og fin samhandling mellom. 

00:30:33 Njål Petter Svensson 

Arbeids og velferdsdirektoratet, fylkesmannen, kommunene og Høgskolen i bodø som jo nå er, ble 

universitet da. Men og det altså ble det ble altså usert tilbake på den som var den helt ideell. 

00:30:52 Njål Petter Svensson 

Du hadde høyskolen med forskningsressurser, så hadde fylkesmannen som var den nære nære 

administrative leder. Så hadde du alle disse kommunene med og var selvfølgelig forskjell på disse 

kommunene. 

00:31:06 Njål Petter Svensson 

Men noen av de kommunene var jo helt overentusiastiske og gikk inn og prioriterte om i forhold til 

kommunens vanlige prioriteringer. Sånn at denne gruppen? 

00:31:20 Njål Petter Svensson 

Ble godt ivaretatt. 

00:31:22 Njål Petter Svensson 

Så det ble en veldig fin erfaring, synes jeg. Og det ble en fin avslutning på min yrkesaktive periode. 

00:31:31 Njål Petter Svensson 

Ja og det det og og det da den ungdommen i sveva perioden var over, så ble det. Så fikk de ekstra 

midler til å formidle, så de de var også sånn at erfaringene fra dette ungdommer treet ble da 

formidlet rundt i hele landet etter hvert da reiste det var ikke jeg med på, men det var lyst 3 jentene. 

00:31:55 Signe Sundt Rasmussen 

Så det var det jeg skulle til å spørre om om at dette ble en modell for resten av landet. 

00:32:01 Njål Petter Svensson 

Ja men ut det er. Det er ikke slik at man man kopierer og og lar seg begeistre av andre rundt 

omkring. 

00:32:11 Njål Petter Svensson 



Det er da veldig forskjellig noen noen i noen fylker og noen kommuner hva de synes? Jo, dette var 

veldig interessant. Andre nådde det. 

00:32:21 Njål Petter Svensson 

Du kommer ikke lenger enn til fylkesmannen, og så gikk det ikke lenger ut fordi at det var ikke 

engasjert nok, eller det har vært en hele tiden fra vi begynte uteseksjonen i nittenniogseksti og det å 

prøve å løfte opp engasjementet på akkurat denne ungdomsgruppen, som jo må være ærlig nok å si 

at det ikke det er ikke de mest sjarmerende altinn, altså at de er provoserende og de er vanskelig 

tilgjengelige og ber deg dra til *******, ikke sant? Og det, det er mye lettere å jobbe med de 

tyngste. 

00:32:52 Njål Petter Svensson 

Narkomane eller de som er bare snille? 

00:32:56 Njål Petter Svensson 

Men denne gruppa her som er veldig vanskelig. Det er liksom å få det holde fast i det, og det er det 

jeg synes har vært viktig, og det var det jeg synes var viktig i den. 

00:33:05 Njål Petter Svensson 

Den det prosjektet oppe i Nordland også, men da klarte vi det, i hvert fall i den prosjektperioden. 

00:33:13 Njål Petter Svensson 

Så er det. 

00:33:15 Njål Petter Svensson 

Bare litt mer tilfeldig. Hvordan folka hvordan det har blitt fulgt opp i andre steder. 

00:33:21 Signe Sundt Rasmussen 

Du nevnte den organisasjonen III et w, og du var en tid Europa presidenter. Nå er du leder av den 

norske avdelingen som heter foreningen for sosialt arbeid. 

00:33:24 Njål Petter Svensson 

IF stoppet før ja. 

00:33:34 Njål Petter Svensson 

Ja i en annen internasjonal organisasjon for IFW. Det er for dysfunksjonelle, og mens nå er det ICS 

overtre som. 

00:33:39 Signe Sundt Rasmussen 

Ja akkurat unnskyld ja. 

00:33:44 Njål Petter Svensson 

Der velferdsorganisasjonen og altså som for eksempel Kirkens Bymisjon. 

00:33:50 Njål Petter Svensson 



FO Frelsesarmeen og den slags organisasjoner som er en del av altså en paraplyorganisasjon oppå 

paraplyorganisasjoner også. Så det er det norske foreningen er som medlem der. Det er den heter 

forening for sosialt arbeid. Den het fram til for 2. År 2. 

00:34:14 Njål Petter Svensson 

2 fy 2, 3 år siden så het den Norsk forening for sosial helse og sosial forum. 

00:34:22 Njål Petter Svensson 

Norsk helse og sosialforbund med. Men ettersom utviklingen de siste 10 15 årene er blitt helse 

overtar mer og mer og sosiale er mer tilbake, så bestemte vi oss for at vi skal hvert fall løfte opp 

navnet sosialt, så derfor så omdefinerte vi foreningen til foreningen for sosialt arbeid. 

00:34:45 Signe Sundt Rasmussen 

Hvilken oppgave vil du si? Den foreningen har og det her i Norge, og også det er en medlem av en 

verdensorganisasjon og i verden forøvrig. 

00:34:53 Njål Petter Svensson 

Ja altså det er. 

00:34:56 Njål Petter Svensson 

Når man begynner å snakke om hva, hva, hva? Hva man bidrar med i verden, så er det alltid 

vanskelig å å si. 

00:35:03 Njål Petter Svensson 

Jeg pleier å si det sånn at først og fremst så er det at man er en del av det internasjonale, altså 

internasjonale sammen, så man kan jo heller si det motsatte hvis Norge og Sverige og Danmark og 

det andre like land har meldt seg. 

00:35:17 Njål Petter Svensson 

Så hadde verden sett annerledes ut sånn at vi må være med i være forpliktende til å være med i 

sånne internasjonale organisasjoner dernest så er. Og det mener jo også da myndighetene for de har 

jeg oss. Vi får liten slump penger, hundreogførti hundreogfemti 1000 i året som skal dekke 

medlemskontingenten II dobbelt og aktivitetene der, så det er det er og det og det er. 

00:35:47 Njål Petter Svensson 

Hva skal jeg si, de? 

00:35:51 Njål Petter Svensson 

Det er ikke alltid vi i Norden får veldig mye tilbake fordi vi er vel av de mer skal vi si langtids langt 

kommende i sosialpolitiske tenkning og i velferdssamfunns modellen, så der er det jo ofte vi bare er 

med som støttespillere, men ellers så er det altså sånn de sosialpolitiske spørsmålene, sosial 

plattform, solidaritetsarbeid innenfor. 

00:36:19 Njål Petter Svensson 

Denne verdensorganisasjonen, og det er det har vært. Det har vært fra 19. 

00:36:27 Njål Petter Svensson 



Em ja nittensytti årene eller noe sånt, noe tenker jeg vært hovedoppgaven for den Norsk helse og 

sosial forum som det da het så. 

00:36:38 Njål Petter Svensson 

Og egentlig så er. 

00:36:40 Njål Petter Svensson 

Det en hvis du går tilbake i 100 år. 

00:36:43 Njål Petter Svensson 

Så var det. 

00:36:44 Njål Petter Svensson 

Nå heter den også Norsk forening for sosialt arbeid, og da var det mer sånn arbeiderbevegelse. 

00:36:50 Njål Petter Svensson 

Noe arbeidsforhold og så videre sånn. Og da var det da var man aktivt på hjemmebanen, og så var 

det sånn skal vi si fra. 

00:36:59 Njål Petter Svensson 

Ja em 60, 70 årene så har man bare vært aktiv utad altså vært. Det har vært en norske plattformen 

for medlems. 

00:37:09 Njål Petter Svensson 

Papir iset ståelse, og det er det man har fått penger til, men så har vi det siste. 

00:37:14 Njål Petter Svensson 

Skal vi si? 

00:37:16 Njål Petter Svensson 

Ja lista 8 årene engasjert oss mer og mer inn i skal vi si relevante sosialpolitisk. 

00:37:25 Njål Petter Svensson 

Spørsmål i noen organisasjon som vår som ikke har noe ressurser annet annet enn det er ren frivillig 

basis, kan vi ikke drive og ta det ene temaet etternavnet der har vi valgt nav og barnevern, og vi og 

barnefattigdom, og det fortsetter vi med, så det er det er der vi har hatt fokus. 

00:37:45 Njål Petter Svensson 

Der har vi fått med de andre nordiske landene, så vi har hatt nordiske seminarer, og vi har hatt noen 

seminarer omkring det temaet tidligere i år i fjor. 

00:37:57 Njål Petter Svensson 

Og vi skal. 

00:37:57 Njål Petter Svensson 

Ha et nytt nå i. 



00:37:59 Njål Petter Svensson 

I slutten av april. 

00:38:01 Njål Petter Svensson 

Hvor vi skal ta prøve å få debatt seminar om barnefattigdom hvorfor hva er det utrolig? Jeg synes jeg 

synes mange at vi lever i et sånn steinrikt samfunn, og allikevel så vokser fattigdommen og og 

barnefattigdommen det er det blir liksom registrert for hvert år, så er det økende, så her er det noen 

utfordringer, så det prøver vi å ta. 

00:38:27 Njål Petter Svensson 

Litt fatt i da. 

00:38:28 Njål Petter Svensson 

Så det er det er? 

00:38:31 Njål Petter Svensson 

Det er din hovedoppgaven. Vi har her hjemme. Ja, så grunnen til at vi grunnen til at vi engasjerte oss 

sterkere i skal vi si nasjonale eller nordiske spørsmål var at vi synes kanskje ikke fagforeningene var 

nok på hugget i forhold til sånne typer sosialpolitiske spørsmål. 

00:38:57 Signe Sundt Rasmussen 

Ja, vi har vært innom mange. 

00:38:59 Signe Sundt Rasmussen 

Temaer og tidsperioder er det ting som du sitter på brenner for som vi ikke har vært inn. 

00:39:06 Njål Petter Svensson 

Nei forsåvidt ikke synes vi har gått gjennom det som jeg har vært engasjert i. Altså jeg har jo. Jeg 

hadde altså jo da det var det. Det var altså II 80 åra. 

00:39:22 Njål Petter Svensson 

Så kommer vi hele hiv aids problematikk. 

00:39:26 Njål Petter Svensson 

Og da var jo ikke minst stoffmisbrukere blitt sett på som en som en. 

00:39:34 Njål Petter Svensson 

E én. 

00:39:37 Njål Petter Svensson 

Skal vi si smittereservoar i forhold til den alminnelige befolkning så og da var det dårlig med planer 

på hvordan man skulle møte det. 

00:39:47 Njål Petter Svensson 



Så jeg lagde en plan om tiltak mot hiv, aids og stoffmisbruk som førte til at Oslo kommune lagde 

mange lagde en egen prosjektkontor hvor jeg ble leder av det prosjektkontoret for å å arbeide med 

tiltak mot hiv aids. 

00:40:09 Njål Petter Svensson 

Var det ble II kort tid gikk i importen, økte bannings kapasiteten og det med oppsøkende virksomhet 

det da da med holdt på å si og og at disse stoffmisbrukerne. Det var en sprøyte narkomane fikk rene 

sprøyter, altså man delte ut sprøyter, og man lærte dem opp til å holdt på å si en sikker 

seksualatferd. Og det som jeg synes er veldig fint. 

00:40:39 Njål Petter Svensson 

Med den der er. 

00:40:41 Njål Petter Svensson 

Det er vel en av de holdt på å si de få områdene man kan se. 

00:40:47 Njål Petter Svensson 

At jeg har en resultater for internasjonalt og nasjonalt som pekte alle prognoser, gikk rett i værs. 

00:40:56 Njål Petter Svensson 

Men det er dette dette var det en under 10% nysmitte år om annet i den gruppa, og det var den 

gruppa som var solgt på den mest smittes smitten ble regnet som den mest faretruende 

smittsomme gruppa så det, og det var jo noen år da fra 19. 

00:41:19 Njål Petter Svensson 

86 til 1990. 

00:41:23 Njål Petter Svensson 

Jeg hadde ansvar for det, og så må jeg også gjerne nevne at i 19 omkring nittenåtti, så ble det jo en 

veldig stor oppslag ett ett også etter den boka. Men det var ikke en direkte nødvendigvis direkte 

følge. Så ble den veldig oppslag om gatebarn i Oslo det ble ene overskriften etter den andre, både 

Dagbladet og VG, og at barn som går til grunne. 

00:41:53 Njål Petter Svensson 

Og da lagde jeg en gatebarn plan. 

00:41:57 Njål Petter Svensson 

Til til for å komme litt, være litt aktiv i forhold til den problemstillingen, så det en del av den 

konkrete av den planen. Den ligger den det den ligger oppe på Ullevål sykehus i utveien. Det er 

barnevernets ungdomssenter. 

00:42:15 Njål Petter Svensson 

Som ble en del av det det det tiltaket så begge de 2 synes jeg var veldig meningsfylt og meningsfylte 

oppgaver som jeg ser tilbake på den først og fremst sier tilbake med den spennende tiden i utsikt 

sjonen, men så hele den skal vi si den problemstillingen med å jobbe med og med psykiatrien for å få 

det til å holde på å si rettferdighets greiene. Så det må bli synes jeg bare politisk sosialpolitisk viktig. 



00:42:45 Njål Petter Svensson 

Og så kommer den den episoden med gatebarna. 

00:42:51 Njål Petter Svensson 

Og barnets problematikken og den episoden med hiv, aids, dopingbrukere. Og så ble det kronet hele 

eller. 

00:43:00 Njål Petter Svensson 

Hvem er det ungdom i svevet? 

00:43:03 Njål Petter Svensson 

Så da synes jeg vi har vært innom det viktigste som jeg har erfart med mye med min yrkeskarriere 

som har vært veldig spennende, må jeg si. 

00:43:14 Signe Sundt Rasmussen 

Jeg tar gjenstår å si 1000. Takk for at du stilte opp. 
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